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Strange (SF) har meddelt mig, at de ønsker 
skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om oprettel- 
se af virksomhedsråd i alle offentligt ejede 
virksomheder. 

(Beslutnihgsforslag nr. B 127). 

Medlemmer af Folketinget Carsten Ander- 
sen (SF), Agerschou (SF), Ingerlise Koefoed 
(SF) og Thoft (SF) har meddelt mig, at de 
ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om ændring 
af  tjenestemandspensionsloven. 

(Beslutningsforslag nr. B 128). 

Medlemmer af Folketingef Tinning (VS), 
Albrechtsen (VS) og Elisabeth Bruun Olesen 
(VS) har meddelt mig, at de ønsker skriftligt 
at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om regule- 
ring af de sociale pensioner. 

(Beslutningsforslag nr. B 129). 

Medlemmer af Folketinget Bjørn Westh 
(S), Svend Andersen (S), Arne Jensen (S), 
Preben Lange (S), Lohmann (S), Helge Mor- 
tensen (S), Henning Nielsen (S) og Stavad 
(S) har meddelt mig, at de ønsker skriftligt at 
fremsætte: 

Forslag til lov om husdyrsygdomme. 
(Lovforslag nr. L 188). 

Medlemmer af Folketinget Ove Jensen 
(FP), Dohrmann (FP), Pia Kjærsgaard (FP) 
og Poulsgaard (FP) har meddelt mig, at de 
ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af  personskatte- 
loven. (Nedsættelse af formuebeskatningen). 

(Lovforslag nr. L 189). 

Medlemmer af Folketinget Tinning (VS), 
Albrechtsen (VS) og Elisabeth Bruun Olesen 
(VS) har meddelt mig, at de ønsker skriftligt 
at fremsætte: 

Forslag til lov om ophævelse af lov om til- 
læg til borgerlig straffelov angående forræderi 
og anden landsskadelig virksomhed mfl. love. 

(Lovforslag nr. L 190). 

Jeg kan tilføje, at alle disse forslag var 
indleveret før den 21. januar. 

Skriftlig fremsættelse af orslag: 

Ole Vig Jensen (RV): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om et udvik- 

lingsprogram for folkeskolen og skolen som 
lokalt kulturcenter. 

(Beslutningsforslag nr. B 109). 
Jeg skal i øvrigt henvise til beslutningsfor- 

slagets tekst og de bemærkninger, som ledsa- 
ger det. 

Elisabeth Bruun Olesen (VS): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om efterud- 

dannelse i ligestilling og kvindepædagogik. 
(Beslutningsforslag nr. B 110). 
Jeg skal i øvrigt henvise til beslutningsfor- 

slagets tekst og de bemærkninger, som ledsa- 
ger dette. 

Lone Dybkjær (RV): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om kvindere- 

præsentation i visse bestyrelser, fonde og lig- 
nende. 

(Beslutningsforslag nr. B ill). 
Jeg skal i øvrigt henvise til beslutningsfor- 

slagets tekst og de bemærkninger, som ledsa- 
ger dette. 

Albrechtsen (VS): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning oM afvikling 

af rentefradrag og lejeværdibeskatning m.v. 
(Beslutningsforslag nr. B 112). 
Jeg skal i øvrigt henvise til beslutningsfor- 

slagets tekst og de bemærkninger, der ledsa- 
ger dette. 

Tinning (VS): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig hermed at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om energiaf- 

gifter for momsregistrerede virksomheder. 
(Beslutningsforslag nr. B 113). ' 
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Forslag til folketingsbeslutning om udnyttel- 
se af  biomasseenergi og vedvarende energikil- 
der. 

(Beslutningsforslag nr. B 114). 

Forslag til folketingsbeslutning om elbespa- 
relser. 

(Beslutningsforslag nr. B 115). 

Forslag til folketingsbeslutning om offentlig 
produktion af  halmfyr. 

(Beslutningsforslag nr. B 116). 

Forslag til folketingsbeslutning om prøvesta- 
tion for halmfyr og halmforgasninganlæg. 

(Beslutningsforslag nr. B 117). 

I debatten om to af de største forurenings- 
problemer, den luftforurening, der stammer 
fra afbrænding af fossile brændstoffer, og 
den vandforurening, der stammer fra over- 
forbruget af nitrat, er det blevet underbeto- 
net, at den egentlige løsning af problemerne 
-  bekæmpelsen af forureningen ved kilden -  
forudsætter en alternativ energipolitik. 

Denne mangel vil VS råde bod på ved 
fremsættelse af de ovennævnte sammenhæn- 
gende energiforslag. 

Det er hovedtanken med forslagene: 
-  at gøre en ekstra indsats for en økologisk 

forsvarlig og energimæssig fordelagtig ud- 
nyttelse af biomasse (især gylle og halm) i 
energiforsyningen, især i fællesanlæg, 

-  at gøre en ekstra indsats for nedbringelse 
af elforbruget i almindelighed og elektrici- 
tetsproduktion på konventionelle kraftvær- 
ker i særdeleshed, 

-  at give erhvervsvirksomhederne øget inci- 
tament til energibesparende (og dermed 
miljøforbedrende) investeringer gennem 
gradvis afvikling af virksomhedernes af- 
giftsfritagelse. 
Det sidstnævnte punkt bør finansiere de to 

førstnævnte. 
Det er for VS et hovedprincip både i er- 

hvervs-, miljø- og energipolitikken, at den 
vækst, Danmark har brug for, er en grøn 
vækst, ikke blind vækst i omsætning og res- 
sourceforbrug, men målrettet vækst: stadig 
mindre forurening, stadig mindre forbrug af 
knappe ressourcer og udvikling af netop den 
teknologi, der kan bringe os ud af miljøkri- 
sen -  for øvrigt slet ikke i modstrid med un- 
dervisningsminister Bertel Haarders erklære- 
de målsætning i den forskningspolitiske rede- 

gørelse fra november 1986: en »grøn revolu- 
tion« i dansk teknologiudvikling, det var, 
hvad undervisningsministeren fremmanede. 

VS håber, at Folketingets flertal ved vedta- 
gelse af de her fremsatte beslutningsforslag 
vil give miljø-, energi-, landbrugs-, industri- 
og boligministrene lejlighed til at hjælpe un- 
dervisningsministeren på vej mod revolutio- 
nen. 

Forslaget om, at erhvervenes fritagelse for 
energiafgifter gradvis afskaffes, er før blevet 
mødt med det modargument, at danske er- 
hvervsvirksomheder sandelig er omkostnings- 
bevidste og derfor vil spare på energien, hvis 
de kan. 

Jamen netop. Selvfølgelig er de omkost- 
ningsbevidste. Forslaget er derfor også udfor- 
met som en håndsrækning til deres omkost- 
ningsbevidsthed. Som verdensmarkedet for 
energiråstoffer har udviklet sig i de sidste 
2-3 år, må det være en lidelse for enhver 
økonomidirektør, at man ikke kan vide, hvad 
man har at regne med. 

VS-forslaget går i korthed ud på, at virk- 
somhederne for fremtiden kan regne med 
stabile energiudgifter. Det vil igen blive mu- 
ligt for den enkelte virksomhed at forudbe- 
regne energiomkostningerne og energiforde- 
lene ved at foretage energibesparende inve- 
steringer. 

Denne håndsrækning vil i særlig grad væ- 
re værdifuld for landbruget, der netop nu 
står over for valget mellem -  som loven på- 
lægger det -  at foretage hovedløse investe- 
ringer i gylletanke m.v. til passiv opbevaring 
af overskydende naturgødning eller at delta- 
ge i en noget dyrere, men økologisk og sam- 
fundsmæssigt langt bedre løsning: opbygnin- 
gen af lokale fællesanlæg til rationel udnyt- 
telse af både gylle, halm og andre former for 
biomasse -  først til energiformål, senere til 
gødningsformål. 

Som endnu en håndsrækning foreslår VS, 
at provenuet fra de forøgede energiafgifter i 
stort omfang tilbageføres til erhvervsvirksom- 
heder og lokale energiselskaber. De offentli- 
ge tilskudsordninger både til en miljømæssigt 
(samt planlægnings- og energimæssigt) for- 
svarlig udnyttelse af Overskudshalmen og til 
udvikling og udbygning af biogasanlæg for- 
bedres kraftigt. 

De store elselskaber vil næppe opfatte vo- 
res forslag om elbesparelser som en hånds- 
rækning. Det sigter nemlig på at formindske 


